

*Please find below our latest Corporate News of Beyond Capital Partners. A German language version can be found afterwards.*

### **Beyond Capital Partners disposes portfolio company EBERTLANG Distribution GmbH to HQ Equita**

March 2019, Frankfurt am Main – Beyond Capital Partners GmbH (“Beyond Capital”) advised Beyond Capital Partners Fund I on the disposal of its portfolio company EBERTLANG Distribution GmbH (“EBERTLANG”) together with the founders to HQ Equita, the direct investment company of HQ Capital. The parties agreed confidentiality about the purchase price.

EBERTLANG is the central interface between small- and medium-size companies and leading software vendors. The company offers these vendors access to the highly fragmented German-speaking market, with more than 17,000 IT-system houses, and provides both software distribution as well as product and channel management, marketing, training and technical support. EBERTLANG guides system houses in executing managed services and SaaS concepts for their end customers. EBERTLANG uses its industry-leading business intelligence database and personalized customer care throughout the process.

Since the acquisition of EBERTLANG in May 2017, Beyond Capital developed the company together with its founders towards a new growth path and as a result, achieved significant increase of sales and revenue of the firm. From this level, EBERTLANG together with its new shareholder HQ Equita, will use the opportunity to further follow the organic growth path as well as the expansion through add-on acquisitions.

"EBERTLANG is a success story and has furthermore enormous potential. We are pleased to have actively accompanied the company and its founders during this important phase of growth. With HQ Equita, the company will have a financially strong, stable and reliable partner for its future growth. Since the founders remain as shareholding managing directors in the company, a high level of continuity is guaranteed," says Christoph D. Kauter, Managing Partner and founder of Beyond Capital Partners.

"EBERTLANG is the ideal partner for small- and mid-sized companies to maintain their IT-infrastructure for the future and fulfilling ever-increasing regulatory requirements, such as legally compliant archiving of emails. EBERTLANG is optimally positioned and set up for megatrends including digitization, IT-security, cloud services and regulatory compliance. We are delighted to enter the next phase of EBERTLANG's development, working together with the strong team that founders Steffen Ebert and Volker Lang have built," explained Florian Wiemken, Partner at HQ Equita.

"With the support of HQ Equita, we plan to drive our already-strong growth even higher. In addition to expanding our solutions portfolio in the software area, we plan to significantly strengthen our service offerings – which IT professionals in the German-speaking countries already value – in order to offer even better support to system houses in all matters relating to sophisticated infrastructure," explained Steffen Ebert, founder and Co-CEO of EBERTLANG. "Besides expanding our offerings, with help from HQ Equita we will also advance our upcoming national and international expansion – also through acquisitions," added Volker Lang, second founder and Co-CEO. Discussions with potential acquisition targets have already been started.

Beyond Capital Partners was supported in the transaction by Lincoln International (M&A), Latham & Watkins (law) and EY (financials). The management of EBERTLANG was advised by CMS (law). HQ Equita was supported in the transaction by goetzpartners (M&A, commercial due diligence, debt advisory), Alvarez & Marsal (financial due diligence) and Watson Farley & Williams (law and taxes).

**About HQ Capital**

HQ Capital is a global alternative asset manager that has been investing in private equity and U.S. real estate on behalf of institutions and family offices since 1989. With approximately \$12 billion in assets under management and more than 145 employees across 10 offices worldwide, HQ Capital has the platform and experience needed to effectively allocate capital in private markets.

HQ Equita is HQ Capital's private equity direct investment arm. HQ Equita has developed into an established and trusted partner for middle-market companies, with approximately \$1 billion of capital invested in over 30 small- and medium-sized enterprises in the German-speaking DACH region since 1992.

[www.hqequita.com](http://www.hqequita.com)

**About EBERTLANG**

EBERTLANG is the leading value-added distributor of infrastructure software for small and mid-sized companies in German-speaking Europe. Founded in 1995 and based in Wetzlar, Germany, the company's approximately 60 employees provide leading software solutions and services in the areas of email archiving, back-up, IT-security, automation and IT-failover to a network of around 17,000 partners.

[www.ebertlang.com](http://www.ebertlang.com)

**About Beyond Capital Partners**

Beyond Capital Partners is a holding company focused on acquiring majority interests in profitable mid-sized enterprises in German-speaking Europe (Germany, Austria, Switzerland). With its portfolio companies LDBS Lichtdienst, Larsen Indoor Light Concept, Heitronic, sysob IT and BigCityBeats, Beyond Capital Partners currently holds interests in five businesses in the areas of lighting services, IT security and lifestyle & entertainment.

[www.beyondcapital-partners.com](http://www.beyondcapital-partners.com)

*End of news.*

*For further information, please do not hesitate to contact us.*

*In case that you received this email more than once we would appreciate a hint.*

---

**Beyond Capital Partners veräußert Portfolio-Beteiligung EBERTLANG Distribution GmbH an HQ Equita**

März 2019, Frankfurt am Main – Der von Beyond Capital Partners GmbH („Beyond Capital“) beratene Beyond Capital Partners Fund I hat seine Beteiligung an der EBERTLANG Distribution GmbH („EBERTLANG“) gemeinsam mit den Gründern an HQ Equita, der Beteiligungsgesellschaft von HQ Capital, veräußert. Über den Kaufpreis haben die Parteien Stillschweigen vereinbart.

EBERTLANG ist die zentrale Schnittstelle zwischen kleinen und mittelständischen Unternehmen und führenden Softwareherstellern. Diesen bietet das Unternehmen Zugang zum stark fragmentierten deutschsprachigen Markt mit mehr als 17.000 IT-Systemhäusern und übernimmt neben dem Softwarevertrieb auch Produkt-Management, Marketing, Training und technischen Support. Systemhäuser begleitet EBERTLANG dabei, durchdachte Konzepte im Bereich Managed Services und SaaS für deren Endkunden zu realisieren. EBERTLANG setzt dabei auf seine industrieführende Business Intelligence Datenbank und persönliche Betreuung.

Beyond Capital hat seit dem Erwerb von EBERTLANG im Mai 2017 das Unternehmen gemeinsam mit den Gründern auf einen neuen Wachstumspfad gebracht und konnte sowohl bei Umsatz als auch Ergebnis signifikante Steigerungen erzielen. Von dieser Basis aus wird EBERTLANG unter der neuen Eigentümerschaft von HQ Equita die Möglichkeit haben, sowohl den eingeschlagenen organischen Wachstumspfad weiter zu verfolgen als auch die Expansion über Zukäufe weiter voranzutreiben.

„EBERTLANG ist eine Erfolgsgeschichte und hat weiterhin enormes Potential. Wir freuen uns, das Unternehmen und das Management in der wichtigen Phase des Wachstums aktiv begleitet zu haben.

Mit HQ Equita hat das Unternehmen einen finanzstarken, stabilen und verlässlichen Partner für das zukünftige Wachstum gewonnen. Da die Geschäftsführung auch zukünftig bei den beiden Gründern Steffen Ebert und Volker Lang liegen wird, die auch weiterhin Gesellschafter des Unternehmens bleiben, ist ein hohes Maß an Kontinuität sichergestellt“, sagt Christoph D. Kauter, Managing Partner und Gründer von Beyond Capital Partners.

„EBERTLANG ist der ideale Ansprechpartner für den Fachhandel, wenn es darum geht, IT-Infrastruktur zukunftssicher aufzustellen und die steigenden regulatorischen Anforderungen, beispielsweise bei der rechtssicheren Archivierung von Emails, zu erfüllen. Für die Megatrends Digitalisierung, IT-Sicherheit, Cloud-Services und Regulatorik ist EBERTLANG optimal aufgestellt. Wir freuen uns, gemeinsam mit dem dynamischen und erfolgreichen Team die nächste Stufe in der Entwicklung von EBERTLANG einzuleiten“, so Florian Wiemken, Partner bei HQ Equita.

„Mit der Unterstützung durch HQ Equita wollen wir unser starkes Wachstum weiter forcieren. Neben dem Ausbau unseres Lösungsportfolios im Software-Bereich werden wir insbesondere unser Service-Angebot, das IT-Profis im deutschsprachigen Channel heute bereits schätzen, deutlich ausbauen, um Systemhäuser noch besser bei allen Fragen rund um anspruchsvolle Infrastrukturthemen zu unterstützen“, erläutert Steffen Ebert, Gründer und Co-CEO von EBERTLANG. „Neben der Erweiterung unseres Angebots werden wir mit Hilfe von HQ Equita auch die anstehende nationale und internationale Expansion – auch über Zukäufe – vorantreiben“, ergänzt Volker Lang, zweiter Gründer und Co-CEO. Gespräche mit möglichen Akquisitionszielen liefen bereits.

Für Beyond Capital Partners waren Lincoln International (M&A), Latham & Watkins (Recht) und EY (Financial) tätig. Das Management von EBERTLANG wurde von CMS (Recht) beraten. Die Transaktion wurde für HQ Equita von goetzpartners (M&A, Commercial Due Diligence, Debt Advisory), Alvarez & Marsal (Financial Due Diligence) und Watson Farley & Williams (Recht und Steuern) begleitet.

#### **Über HQ Capital und HQ Equita**

*HQ Capital ist einer der führenden unabhängigen Investmentmanager für alternative Kapitalanlagen. Seit 1989 investiert HQ Capital für Institutionen und Familien global in Private Equity sowie in US-Immobilien. Über 145 Mitarbeiter verwalten und investieren von 10 Standorten in Nordamerika, Europa und Asien rund 12 Milliarden US-Dollar.*

*HQ Equita ist das Beteiligungsgeschäft von HQ Capital. Seit mehr als drei Jahrzehnten liegt der Fokus der HQ Equita auf Investitionen und Beteiligungen in den Mittelstand im deutschsprachigen Raum. Von Bad Homburg aus unterstützen rund 15 Spezialisten mittelständische Unternehmen im Wachstum und der Transformation. Seit 1992 hat die HQ Equita rund eine Milliarde Euro an Kapital aufgenommen und sich an über 30 Unternehmen beteiligt.*

[www.haqueita.com](http://www.haqueita.com)

#### **Über EBERTLANG**

*EBERTLANG ist der führende Value-Added-Distributor für infrastrukturnahe Software für kleine und mittelständische Unternehmen im deutschsprachigen Raum. Das 1995 gegründete Unternehmen mit Sitz in Wetzlar vertreibt mit rund 60 Mitarbeitern und einem Netzwerk aus rund 17.000 Partnern, führende Softwarelösungen und Services rund um die Themen Kommunikation, IT-Security und IT-Management.*

[www.ebertlang.com](http://www.ebertlang.com)

#### **Über Beyond Capital Partners**

*Beyond Capital Partners ist eine Beteiligungsgesellschaft mit Fokus auf den Erwerb von Mehrheiten an profitablen mittelständischen Unternehmen aus der DACH Region. Mit den Portfolio-Unternehmen LDBS Lichtdienst, Larsen Indoor Light Concept, Heitronic, sysob IT und BigCityBeats hält Beyond Capital Partners aktuell fünf Beteiligungen aus den Bereichen Lichtdienstleistung, IT-Security und Lifestyle & Entertainment.*

[www.beyondcapital-partners.com](http://www.beyondcapital-partners.com)

*Ende der Nachricht.*

*Bei Fragen können Sie sich gerne jederzeit an uns wenden.*

*Für den Fall, dass Sie diese Email mehr als einmal erhalten haben, bitten wir um einen Hinweis.*